
Zápis z 6. jednání komise životního prostředí ze dne 30.09.2024 

Přítomni: Lukáš Hejduk, Michal Hošek, Jiří Hašek, Alice Civínova, Tomáš Zděblo, Lukáš Hejduk 
Omluveni: Josef Votava, Jakub Kapitán 
Neomluven: Radim Špaček, Jarmila Rysplerová 
Tajemník KŽP: Ing. Pavel Flener  
Hosté: Mgr. Zuzana Šrůmová, Ing. Zuzana Richterová  
Zahájení jednání: 18:20 
Konec jednání: 20:10 

 

 

 

 

 

 
1. Report paní místostarostky 
• Paní místostarostka Šrůmová informovala o průběhu projektu Jiřičky. 

 Na dotaz T. Zděbla po důvodu téměř ročního zpoždění realizace, resp. na to, zda se projekt stihne 
dokončit do náhradního termínu uvedla, že k zpoždění poslední fáze došlo opakovaným 
odmítnutím realizace ze strany TS a prodlevám při hledání jiného zhotovitele osazení Jiřičkové 
věže. Podle místostarostky Z. Šrůmové ale také došlo k podcenění technické náročnosti projektu 
na její straně. 

• Dále byla komise životního prostředí informována o likvidaci akátu v lokalitě serpentina a redukce 
invazivních dřevin v oblasti Haurowitzova cesta. T. Zděblo upozorňuje na to, že se blíží konec 
technologicky vyhovujícího termínu pro aplikaci arboricidu a hrozí snížení efektivity objednaných 
zásahů. Prodlení a aplikací vzniklo dle pracovníků OŽP na straně zhotovitele, odbor následně 
upřednostnil provedení jiných prací (seč travního porostu). Z diskuze dále vyplynulo, že při 
objednávání prací obdobného rozsahu OŽP neuzavírá se zhotoviteli smlouvy obsahující 
mechanismy vedoucí zhotovitele k dodržování smluvních termínů. 
  

• Komise byla informována o úpravě vzoru smlouvy k adopci zeleně občany. Stávající podoba 
smlouvy je nevyhovující, komplikovaná a od adopce občany odrazuje. Úprava visí na městském 
právníkovi. 
 
 

• Město Roztoky dostalo dotaci od Letiště Václava Havla na likvidaci invazních dřevin na k.ú. Roztoky 
– Žalov. Na dotaz Z. Richterová uvádí, že samotné likvidaci nepředchází iniciační monitoring výskytu 
vybraných invazních druhů (pajasan žláznatý, křídlatka), výskyt se mapuje postupně a týká se 
především městských pozemků. Matečné stromy pajasanu způsobující šíření druhu z pozemků 
soukromých se zatím cíleně nevyhledávají a jejich likvidace se v téhle fázi nechystá.   
 
 

• Proběhla informace ohledně 68. výzvy – Předcházení vzniku odpadu. Pan Flener informoval členy 
komise o projektu. Z výše uvedeného projektu by odbor životního prostředí rád získal xx 
kompostérů pro předcházení vzniku komunálních odpadů. Pan Flener informoval že zhruba ¼ 
komunálního odpadu představuje kompostovatelní odpad.  
Na dotaz p. Flener uvádí, že projekt navýšení kapacity sběrných nádob na tříděný odpad, tedy papír 
a plasty, u bytových jednotek SVJ probíhá dle harmonogramu a nehrozí zde prodlení. 
Dále by z výzvy 68 byl nakoupen štěpkovač. Komise životního prostředí jednoznačně doporučuje 
nákup štěpkovače pro TS Roztoky (viz usnesení níže). 

• Paní místostarostka Šrůmová připomněla že před jednáním 7. komise životního prostředí 
21.10.2024 proběhne od 17:00 hod ve VZM MÚ Roztoky setkání ohledně návrhu revitalizace parku 



ve Svojsíkových sadech. Předmětem bude představení koncepce postupné obnovy z dílny Studia 
Bistro, zúčastní se také zástupci vedení města a dotčených odborů Mů a další stakeholedeři (ZŠ 
Sedmihlásek, Středočeské muzeum). 

 

 
• Z. Šrůmová také informuje o špatném stavu parku na Tyršově náměstí, jehož řešení komplikuje 

neexistence plánu na revitalizaci, zohledňující potřeby území a budoucí podobu průtahu. 
Komise považuje za vhodné zahájit práce vedoucí k pořízení takového dokumentu (viz 
usnesení níže). 

 

 
• Probíhá sanace spodní části lokality ul. Potoky (došlo k poškození při přívalových deštích v letních 

měsících). 

 

 
• Paní místostarostka Šrůmová informovala o neformálním setkání s referentem ochrany přírody Stř. 

kraje R. Kouříkem a jednání ohledně situace kolem pastvy v lokalitě Tiché údolí, jejímž je Stř. kraj 
zadavatelem.  Při pastvě není zhotovitelem zajištěn dostatečný dozor, dochází k útěkům, popř. 
zraněním zvířat, situací se každoročně zabývá MP Roztoky. Dle OŽP je cestou rešit věc s veterinární 
správou, dle T. Zděbla by bylo dostačující nastavit ze strany kraje standardní smlouvy o dílo, které 
by zhotovitele zavazovaly k řádné kontrole pastvin. Dle Z. Šrůmové v zásadě při pastvě nedochází 
k porušování veterinárních opatření a zákona o ochraně zvířat, zásah veterinární správy by nebyl 
odůvodněný a město tedy bude dále působit na kraj, aby situaci uspokojivě řešil. 
 
 

• Stručné shrnutí témat, která připravuje k rozpracování v příštím roce: Studie sídelní zeleně, 
Strategie péče o drobné plochy zeleně, Svojsíkovy sady plán jednotlivých kroků péče o území. 
Vzhledem k narůstající pracnosti péče o zeleň na koncepční i praktické úrovni, kterou není možné 
pokrýt stávajícími kapacitami Odboru ŽP, navrhuje komise ŽP Radě města navýšení kapacit dle 
usnesení níže. 

 

 
• Info o řešení povodní a srážkové vody (Žalovský potok – nutnost provést vyčištění poldru od 

náletových dřevin, příprava projektu Ing. Adama Vokurky z ČVUT na zlepšení schopnosti zadržení 
vody při přívalových deštích). Z. Šrůmová uvádí, že mimo vyčištění a úpravy dolního toku vodoteče 
je nezbytné situaci řešit i v místech, kde voda spadne a sbírá se. 

 

 
• Z. Šrůmová se ptá OŽP na stav realizace preventivních opatření na ochranu břehových porostů před 

poškozením okusem bobry. 
Dle p. Flenera proběhlo místní šetření s Povodím Vltavy, na cca 4 kilometrech byl vytipován 1 
strom. Pan Flener pak následné podal podnět Povodí k jeho ochraně. 
T. Zděblo upozorňuje, že situace se opět řeší už od jara,  na počátku léta byla komise na dotaz 
ujištěna, že je vše v řešení, resp.  stromy nejsou do začátku podzimu okusem ohroženy. Dále, že 
šetření neproběhlo na celé délce břehu v našem katastru (uskutečnilo se jen od přívozu po proudu) 
Upozorňuje také, že zajištěním ochrany stromů včetně jednání s vlastníky dotčených pozemků byl 
jednoznačně radou města pověřen odbor ŽP, že tak zjevně neučinil  a ve vhodném termínu se 
nestihl a pravděpodobně již ani nestihne preventivní zásah provést. 

 

 



• V průběhu debaty zaznívá od OŽP informace o nevyhovující komunikaci s TS ve věci pilotní 
ekologicky příznivé seče vybraných městských trávníků. Resp. že TS opakovaně nedodržuje 
pokyny  a zadání odboru a čas a energie, kterou tomu věnuje OŽP jsou tak zcela zbytečné. 

•  

 

 
2. Zeleň u vily č.p. 125 

• Pan Zděblo informoval členy komise životního prostředí o stavu zeleně u vily č.p. 125. Není 
spokojen, jakým způsobem probíhá péče v dané lokalitě, resp. nechápe, že po upozornění (jaro 
2024) na problematickou péči, resp její absenci neproběhla kontrola stavu a zajištění nápravy. 
Situace je dle něj navíc dle něj obdobná i v případě jiných lokalit. Z jeho pohledu jsou zde zjevné 
nedostatky v nastavení procesů kontroly zhotovení zadávané péče, se zjevnými následky na 
efektivitu a kvalitu péče o městskou zeleň.  
P. Flener do zápisu doplňuje následující: “V zápisu z 1. Komise životního prostředí 2024, na kterou 
se pan Zděblo odkazoval, není informace, že by se o stavu zeleně u vily č.p. 125 jednalo. Zeleň u 
vily č. p. 125 je v péči pana Hejla. Dle dohody o pracovní činnosti (údržba zeleně v celém areálu) 
práce přebírá Mgr. Tomáš Novotný. OŽP s ním projedná péči a případně objedná potřebné zásahy, 
které jsou nad rámec smlouvy pana Hejla.” 

 

 

 
3. Rozpočet 
• Pavel Flener představil jednotlivé kapitoly rozpočtu na rok 2025, za jejichž přípravu zodpovídá 

OŽP.  Činnosti, které spadají do rozpočtu TS nemohly být projednány, protože předložený rozpočet, 
který odpovídá návrhu pro Radu, nezohledňuje reálné potřeby aktivit v odpovědnosti OŽP. protože 
odbor ŽP nezajistil podklady v požadované formě a podrobnosti. Taktéž se ze stejného důvodu 
nemohla komise blíže zabývat náklady na péči o městskou zeleň. 
 
 

• Členové komise požádali  OŽP, aby připravil finanční rozpočet vycházející z reálné péče o ŽP (včetně 
prací provedených TS) s výhledem na další rok dle předpokladů potřeb. Rozpočet bude 
zahrnovat  finanční náklady i věcný rozsah (tedy určení druhu prací, počtu jednotek a pod.). Nemusí 
odpovídat oficiálním položkám rozpočtu města, důležitá je praktická uchopitelnost pro jednání a 
doporučení Komise ŽP. Rozpočet bude předložen na příštím jednání Komise.  

 

 
4. Koncepce rekreačních ploch  
Bude řešena v některé z dalších KŽP. Členové komise dostanou přístup do mapového portálu 
k podkladům, jakmile pro ně OŽP získá přístupové údaje. Stále trvá možnost připomínkovat základní 
podklady z červnové komise k tomuto tématu. 
 

 
Usnesení komise ŽP ze dne 30.9.2024 

6/2024 Komise ŽP doporučuje Radě města pořízení štěpkovače kapacitně odpovídajícího potřebám 
města. 
 
7/2024 Komise ŽP doporučuje Radě města zahájit práce vedoucí k pořízení koncepčního dokumentu 
revitalizace parku na Tyršově náměstí, a to z důvodu prioritní nutnosti řešit tuto významnou plochu 
v centru města koncepčně a s vazbou na využití rekreačního potenciálu v kombinaci s bezpečností. 
 



8/2024 Komise ŽP doporučuje Radě města posílit v rámci nezbytných odborných kompetencí 
městský úřad o pozici externího “Experta na koncepční i praktickou péči o zeleň a krajinu”. Je zřejmé, 
že interní kapacity nedostačují nejen na stávající stav, ale především na předpokládaný výhled. Ten 
zahrnuje nejen běžnou péči, ale především koncepční plánování nejen na úrovni jednotlivých ploch, 
ale i celého území města a následnou implementaci vzniklé jednotné strategie / koncepce 

9/2024 Komise ŽP doporučuje Radě města vytvoření ověřitelného a systematického procesu 
zadávání a předávání objednaných prací mezi Odborem životního prostředí a dodavateli města s 
důrazem na práce prováděné externími subjekty i technickými službami tak, aby bylo prokazatelně 
zajištěno: dostatečně specifické zadání převzaté a potvrzené zhotovitelem (objem, kvalita, čas), 
reálná kontrola kvality odvedené práce v porovnání se zadáním, a formálně správné převzetí 
kvalitně odvedené práce. Důvodem pro toto doporučení je současná neefektivita procesu 
(především ve vztahu k TSK).  

 

 

                                             Zapsal: Tomáš Zděblo 
 


